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POHLEDEM STAROSTY

Pane starosto, jedním z krizových
momentů po převzetí úřadu byly
značně nevýhodné smlouvy na
energie. Jak jste si s touto situací
poradili?
Vzhledem k charakteru smluv
uzavřených krátce před volbami
nebyla situace vůbec jednoduchá
a stále je to jedna z věcí, kterou
průběžně řešíme. Většinu smluv
se postupně podařilo eliminovat
a nahradit novými se spotovými
cenami. Odhadovaná úspora díky
novým smlouvám bude okolo 225 000 Kč
a pro následující roky dokonce
ve výši 560 000 Kč ročně. Poslední
smlouva na dodávku plynu pro obecní
úřad se zatím podařila vyřešit částečně
a snažíme se o další snížení ceny.

OPT Real je firma, jejíž jméno je
s Radějovicemi dlouhou dobu spjato.
Toto jméno ovšem také léta rezonuje
mezi občany díky neshodám
s minulým vedením a řadě
nedokončených prací v lokalitách
tohoto developera. Změnilo se něco?
Nejsme zatím stále u konce, narovnat
dlouhodobě pokřivené vztahy není

úkol na pár týdnů. Probíhají však velmi
intenzivní jednání a jsem optimistou,
věřím, že v tomto případě najdeme
cestu ven.

Když už probíráme „problémové“
lokality, jak je to s územím bývalého
prasečáku?
I tady je třeba narovnat vztahy a najít
takové řešení, které bude v souladu
se zájmy a záměry obce. Jakmile se
jednání posunou kupředu, budeme
občany o aktuálním stavu samozřejmě
informovat.

Předmětem vášní byl v minulých
letech projekt výstavby školky.
Co nám k němu můžete říct?
Školka je jistě užitečný projekt.
Musíme ovšem vzít v úvahu reálnou
výši rozpočtu, situaci ve stavebnictví
a další aktuální, ne zrovna typické
faktory. Jinými slovy v projektu, tak jak
byl navržen, nebylo možné dále
pokračovat. Je škoda, že obec takto
prakticky neuvažovala dříve a obecní
pokladnu stál tento rozmar zbytečně
přibližně dva miliony korun. V prvním
kroku nyní řešíme skutečné potřeby
obyvatel Radějovic a Olešek, jejich
poptávku po školce a škole a snažíme
se dojednat s okolními školami
a školkami potřebná místa. Asi
všichni víte, že situace je velmi
napjatá, kapacity jsou extrémně
přeplněné. Případná výstavba nového
zařízení je otázkou nového, velmi
důkladného posouzení, především
z pohledu ekonomiky projektu.
Je tu ale ještě jeden „zděděný“ projekt
hřiště. Víme, že místo pro sportovní
vyžití je nutností, a proto pracujeme na
přípravě hřiště v takové podobě,

kterou jsme schopni v dohledné době
zafinancovat a hřiště zprovoznit.
Vyjdeme v některých aspektech
z původního projektu, jen ho značně
zjednodušíme. V budoucnu pak může
v obci vyrůst mnohem sofistikovanější
sportovní areál.

Pojďme k chodu úřadu, ten musí
dříve či později navštívit každý
z místních občanů.
Na startu – na sklonku minulého roku –
jsme začínali ve třech. Kromě mě ještě
dva místostarostové Kamil Al-Otri
a Anna Krutinová. Během letošního
roku přibyli dva důležité články.
Přímo na úřadě působí paní Renata
Konopásková, v tuto chvíli nezbytná
„duše“ úřadu. A v technických věcech
se stal podstatnou součástí chodu
úřadu pan Jaroslav Špičák. To nám
dovolilo úřední hodiny zdvojnásobit
a rozšířit na 4 dny v týdnu. Na úřadě
je také opět možná legalizace
a vidimace dokumentů.
Na konci března rezignovala na post
místostarostky i zastupitelky Anna
Krutinová. Post místostarosty jsme se
rozhodli prozatím zrušit, novou
zastupitelkou se stala Monika Junková.
A ještě jedna zastupitelská změna.
Mandátu se vzdal Josef Zima a na jeho
místo nastoupila Petra Horáková.

Nedávno byli občané svědky kácení
kaštanu na radějovické návsi, souvisí
to nějak s její případnou revitalizací?
Určitě ne, tento úkon byl nařízen na
základě šetření arboristy z důvodu
špatného stavu konkrétního stromu.
Revitalizace návsi je otázkou delšího
procesu, aktuálně pracujeme na
přípravě studie. V řešení je také
revitalizace centrální části Olešek,
tedy hlavní silnice mezi kostelem
a hřbitovem. Oba projekty také řeší
důležitý prvek bezpečnosti v obci.

Petře děkujeme a přejeme hodně
trpělivosti do další práce.

Obec pro občany má za sebou necelých 8 měsíců působení
v Radějovicích a Oleškách. Co se za tu dobu změnilo, kam obce
směřují a co mohou občané v dalším období očekávat, o tom si
povídáme se starostou Petrem Švehlou.



Za uplynulé období si místní
jednotka SDH Radějovice
připsala jeden zásah.

HASIČI V AKCI
I V TRÉNINKU

Jednalo se o noční likvidaci
požáru auta dne 24. března, které
vzplanulo při jízdě na pomezí konce
jirčanského lesa a vjezdu do Horních
Jirčan. Člen našeho SDH byl po
ohlášení požáru první na místě a při
příjezdu zjistil požár elektroinstalace
vozidla v motorovém prostoru.
Vyvedl posádku vozidla do bezpečné
vzdálenosti a provedl odpojení hlavní
baterie vozidla. Požár se tak přestal
šířit a následně dorazily na místo
ostatní hasičské jednotky, které si
vozidlo již přebraly. Vše proběhlo
bez zranění, pouze se značnou
škodou na vozidle.

Výjezdová jednotka SDH Radějovice
se pak 22. dubna účastnila
každoročního cvičení Floriánek,
kde byla proškolena ve zdravovědě,
v zásadách bezpečnosti při práci
s motorovou pilou a s kalovými
a plovoucími čerpadly, ale též okusila
stavbu hrází při protipovodňových
opatření.
V následném finálním zhodnocení
skončila na kumulovaném 4. místě
z celkových 8 sborů.
A nakonec info k hasičské omladině,
která se pod vedením našich dvou
trenérek Aničky a Bereniky vůbec
poprvé účastnila hasičských závodů,
jehož se účastnilo celkem 12 týmů.
Do prvního závodu nastoupily oba
naše týmy, mladší i starší žáci.
Oba týmy své útoky nejen úspěšně
dokončily, ale též si skvěle vedly.
Mladší žáci ve svém vůbec prvním
závodu skončili na neuvěřitelném
čtvrtém místě, starší pak na místě
desátém.

Dnes poprvé přinášíme historické
okénko, jehož autorkou je paní
Marcela Nevečeřalová. Děkujeme.

O vsi se poprvé dovídáme
v dokumentu pocházejícím
z roku 1227. Dle názvu, jenž znamená
ves lidí Radějových víme, že
zakladatelem byl blíže neznámý Raděj.
Vesnice vznikla v přirozeném centru
obhospodařovaných polí okolo
centrální návsi. Původní zástavbu
tvořily zemědělské usedlosti
s vnitřními dvory. Již roku 1228
jsou Radějovice jmenovány
v Anežčině listě mezi statky
svatojiřského kláštera na Hradě
pražském. Různí feudálové vlastnili
části vsi, vykonávali nad nimi dozor,
vybírali feudální rentu, a zpravidla
v nich také sami hospodařili. Snad
již v době předhusitské Radějovice
patřily do jílovského zlatohorního
okrsku.
Během dlouhé historie obce se zde
vystřídalo mnoho majitelů. Posledními
byli členové rodu Nostitz-Rhieneck.

Radějovice
- ves lidí Radějových (tj. zakladatelem
vsi byl blíže neznámý Raděj).
1227 - První písemná zmínka
o obci Radějovice. Vesnice vznikla
v přirozeném centru
obhospodařovaných polí okolo
centrální návsi. Původní zástavbu
tvořily zemědělské usedlosti
s vnitřními dvory. Zvonička
v Radějovicích
1228 - Radějovice jsou jmenovány
v Anežčině listině r. 1228 mezi statky
svatojiřského kláštera na Hradě
pražském.
Různí feudálové vlastnili různé části
vsi Radějovice. Vykonávali nad nimi
dozor, vybírali feudální rentu
a zpravidla v nich také sami
hospodařili.
Snad již v době předhusitské
Radějovice patřily do jílovského
zlatohorního okrsku.
1330 - Radějovice se uvádějí
i v nadání kaple sv. Michala pod
Vyšehradem, kterou královna Eliška
darovala jeptiškám od sv. Anny.
Později plat ve vsi Radějovice náležel
novoměstským.
1380 – Doložen Jan z Radějovic,
jílovský kaplan, který patrně pocházel
ze svobodného dílu Radějovic (tj. byl
původem svobodník).
V době husitských válek získalo část
Radějovic Nové Město pražské
a druhou získali páni Dubečští
z Dubče, majitelé panství Průhonice
(v letech 1404-1508).
1437 – v novoměstské části doložen
rychtář Martin Čert z Radějovic.

Z HISTORIE
OBCE



KRÁTKÉ
OHLÉDNUTÍ
ANEB CO UŽ
PROBĚHLO

V únoru se konal další ročník
radějovického bálu, tradičně
v Jílovém U Floriána.

V březnu následovalo bruslení
v Kostelci, masopustní rej
v Radějovicích a populární jarní
ateliér v hasičárně.

Na konci dubna slet čarodějnic na
radějovické louce a v květnu zájezd
do Českého krasu.

Červen přinesl první promítání
letního kina, noc kostelů a koncert
dětského sboru v kostele
v Oleškách. A samozřejmě tradiční
dětský den!

Během prázdnin se navzdory
nepřízni počasí uskutečnilo setkání
s dechovkou včetně skladeb
radějovického rodáka Josefa
Hotového.





Radějovická knihovna vyhlásila
svého nejvěrnějšího jarního čtenáře.
Stala se jím Zuzka Bartáková
z Olešek. Od března do června si
vypůjčila 33 knih při 17 návštěvách.
Zuzka čte nejraději současnou
českou literaturu.

Každý, kdo bydlí v Radějovicích
a Oleškách a denně se zde
vyskytuje, zná alespoň zčásti místní
problematiku. Ví, čím se obec
zabývá, s čím se potýká a co
potřebuje. Jednou z těch
podstatných věcí je vaše pomoc.
Každý z vás něco umí, něco zná,
v něčem může být užitečný. Nemusí
to být stovky hodin, které své obci
věnujete. Pomozte dle vašich
možností. Výbory a pracovní
skupiny se staly důležitou součástí
práce obce. Zabývají se rozvojem
obce v mnoha oblastech. Pojďte si
s námi popovídat a najděte tu svou!

ZNÁME
NEJVĚRNĚJŠÍ
ČTENÁŘKU

ZAPOJTE SE DO
PRACOVNÍCH
SKUPIN



Aktuálně byly formálně dotaženy
dřívější dotační projekty na měřiče
rychlosti, elektromobilita II
(elektroskútry) a zastávka
„Hlubočinka“. Letos bude také
čerpána dotace na auto pro místní
hasiče. Podařilo se získat dotaci pro
radějovickou knihovnu a velké úsilí
je věnováno získání dotace na
obnovu místních komunikací, zde
byla žádost již podána. Pracujeme na
využití solárních panelů, v první fázi
pro čističku odpadních vod.

Po nelehkých jednáních se podařilo
prosadit posílení večerního
autobusového spojení z Prahy do
Radějovic a Olešek. Od 3. 9. 2023
vyjíždí každý všední den poslední
autobus z Budějovické ve 23:30,
příjezd Radějovice 23:56, příjezd
Olešky 23:57.

V podkroví hasičské zbrojnice
se můžete pravidelně hýbat!
Po prázdninovém provozu od
září znovu naplno! Každé pondělí
a středu od 19 hod. jóga s Naďou
Harenčákovou. Každou druhou
neděli od 9 hod. kruhový trénink
s Nikolou Čermákovou.

V případě zájmu pošlete zprávu
přes FB Obec Radějovice.

JAK JSME
NA TOM
S DOTACEMI

POSÍLENÍ
AUTOBUSOVÉHO
SPOJENÍ

CVIČÍME
V RADĚJOVICÍCH



Pracovní skupina životní
prostředí patří v obci
k nejaktivnějším.

PRACOVNÍ SKUPINA
ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

S velkou vervou se pustila do
zvelebování obecních prostor. Hned
dvakrát se za pomoci ochotných
dobrovolníků uklízelo. Poprvé
v dubnu šlo o tradiční jarní úklid celé
obce. Podruhé v květnu se uklízel
prostor za včelínem. Aby byla plocha
připravena pro zahradní úpravu
a vysazení rostlin, muselo „zmizet“

kamení, sklo, igelity, kelímky,
plechovky a dokonce injekční
stříkačka! Zkrášlení obce přinesla
květinová výzdoba již kolem
velikonočních svátků. Jistě jste si
všimli muškátů kolem rybníka a na
budově úřadu. Od té doby skupina
o výzdobu pravidelně pečuje.
Nedávno byly instalovány nové koše
na autobusových zastávkách a také
koše na psí exkrementy – v této
souvislosti bychom rádi požádali
o jejich využití, aby obec netrápily
produkty vašich mazlíčků. Pro další
období je v plánu výsadba stromů
v rámci projektu Sázíme stromy, zde
je ještě v řešení umístění konkrétních
dřevin. O dalších aktivitách skupiny
budeme dále informovat.



V architektonicky velmi zajímavém památkově chráněném, původně
pozdně románském kostele Narození P. Marie v Oleškách se
nacházejí varhany od pražského varhanáře K. Schiffnera.
Opraveny a laděny byly v roce 1896 Josefem Paštikou.

VARHANY V OLEŠKÁCH
STOJÍ ZA ZÁCHRANU

Nástroj je umístěn v zábradlí kůru
v pseudogotické zelenošedě
polychromované skříni
s modročervenými římsami
a zlacenými hranami s pedálovou
ohrádkou ve stejné barevnosti
za zády varhaníka. Prospektové
píšťaly byly uchráněny válečné
rekvizice a jsou dochovány dodnes.
Traktura nástroje je mechanická,
vzdušnice jsou zásuvkové, nástroj
má sedm rejstříků. Stav varhan
ovšem není dobrý. Připojte se
k dlouhodobé aktivitě za jejich
záchranu a dle svých možností
přispějte na opravu. A jak lze
pomoci?

1) Přímým finančním příspěvkem
na samostatně zřízený účet účelově
vázaný výhradně na opravu varhan
v kostele Narození Panny Marie
v Oleškách / účet číslo
318 509 3103 / 0800

2) Rychlou platbou načtením QR
kódu viz obrázek.

3) Prostřednictvím projektu
„adopce píšťal“ / kontaktujte
prosím správce projektu
marcela.neveceralova
@jesenickaskola.cz
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Jistě jste v minulých
měsících zaznamenali
změnu ve stylu
komunikace s občany
ze strany úřadu.
Tyto Listy jsou a budou jejím
základním pilířem. Pro každodenní
a rychlejší možnost zpráv byl založen
obecní profil na platformě facebook
www.facebook.com/
ObecRadejovice. Dále je aktivně
využíván obecní web
radejoviceobec.cz, kde se také
každý z vás může přímo na hlavní
stránce přihlásit k odběru novinek.
Fungují nástěnky, pracujeme na
jejich vylepšení. Obec také
připravila nový styl vizuálu, kterým
bude upozorňovat na dílčí důležité
akce pořádané obcí. Jejich součástí
je také tento vizuální prvek
znázorňující ve zkratce obce
Radějovice a Olešky.

OBECNÍ
KOMUNIKACE
V NOVÉM STYLU


